
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wojciecha Koniecznego 

na 36. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 lutego 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z przyspieszającym postępem technologicznym i chęcią zapewnienia jak najbardziej efektyw-

nego dostępu do opieki zdrowotnej dla obywateli minister cyfryzacji oraz minister zdrowia zaprezentowali 

w grudniu 2017 r. projekt pt. „Strategia rozwój e-Zdrowia w Polsce na lata 2018–2022”. Po konferencji pra-

sowej w tej sprawie, która odbyła się w styczniu 2018 r., dokument ze szczegółami dotyczącymi rozwoju 

strategii miał pojawić się na stronach internetowych obu resortów. Dokument nie został jednak opublikowa-

ny. Ponadto, w ramach gromadzonych przez Główny Urząd Statystyczny danych dotyczących wydatków na 

ochronę zdrowia w latach 2018–2020, brak jest wyszczególnionych informacji dotyczących wydatków ponie-

sionych na rzecz wprowadzenia rozwiązań usług cyfrowych czy też poprawy funkcjonalności dostępu do 

służby zdrowia w ramach rozwoju poszczególnych przedsięwzięć w ramach projektu e-Zdrowie. 

W ostatnich latach coraz częściej mówi się o konieczności zapewnienia tzw. suwerenności cyfrowej, która 

w miarę istnienia takich możliwości zakłada uniezależnienie poszczególnych sektorów, zarówno prywatnych, 

jak i publicznych, od usług oferowanych przez monopolistycznych gigantów technologicznych. Firmy te nie 

respektują krajowych przepisów dotyczących bezpieczeństwa danych, wyznaczając własne standardy w tym 

zakresie. Wykorzystywanie oferowanych przez nie narzędzi i usług rodzi szereg zagrożeń w zakresie możli-

wości niepożądanego przetwarzania danych wrażliwych, do których należą m.in. dane dotyczące zdrowia. 

Z uwagi na wysoką wartość dostępu do informacji, o których mowa powyżej, a także w celu możliwości 

ich ponownego wykorzystania i wyciągnięcia odpowiednich wniosków w zakresie funkcjonowania strategii 

cyfryzacji publicznego sektora medycznego w Polsce pragnę zadać następujące pytania: 

1. Czy dokument opisujący w bardziej szczegółowy sposób założenia projektu pt. „Strategia rozwoju e-

Zdrowia w Polsce na lata 2018–2022”, o którym była mowa w trakcie wspomnianej konferencji, powstał 

i został ostatecznie opublikowany? Jeśli tak, to gdzie można się z nim zapoznać? 

2. Jakie kwoty zostały przeznaczone na cyfryzację ochrony zdrowia – chodzi o koszty zarówno inwesty-

cyjne, jak i operacyjne, np. chmury obliczeniowej – w latach 2018–2021 oraz w każdym roku z osobna? Po-

proszę o kwotę z podziałem na kategorie i źródła pochodzenia środków. 

3. Z jakich narzędzi oferowanych przez spółki należące do tzw. Big Techu – Alphabet (dawniej Google), 

Amazon, Meta Platforms (dawniej Facebook), Apple, Microsoft – korzystają polskie placówki medyczne? 

Czy funkcjonowanie  tych narzędzi jest zgodne z RODO w świetle decyzji TSUE w sprawie Schrems II? 

Uprzejmie proszę o odpowiedzi na zadane pytania. 

Wojciech Konieczny 

 

 
 


